



Y's MEN INTERNATIONAL
REGION DANMARK

Erritsø Y's Men's Club

Referat af generalforsamling 3. juni 2024

Efter dejlig lækker mad, lavet af Lene og Arne bød Georg velkommen til generalforsamling.

A. Niels blev valgt til dirigent

Kirsten valgt som referent

Niels konstaterede at generalforsamlingen var lovligt varslet, i vores program og dagsorden og bilag udsendt rettidigt.

B. Præsidentens beretning.

Georg kom med lidt supplerende til beretningen.

Lørdag 1. juni havde vi besøg af Slagelse klubben, hvor vi havde en rigtig god dag på Kringsminde.

Tak til dem der hjælper i Genbrug.

Georg ville gerne vide om der var ting der ikke var blevet drøftet i årets løb.

Henning syntes det havde været et godt program.

Arne mangler internt møde i efterårets program. Georg oplyste at der i vores vedtægter står, vi skal have 2 interne møder om året, men pga forskellige omstændigheder med talere, var der ikke programsat internt møde i efteråret. Kommende programudvalg bør opfylde beslutningen om 2 interne møder om året.

Georg spurgte om den nye toastmasterplan fungerer. Henning mente der skulle flere møder til før det kunne endelig afgøres.

Det er den nye toastmasterplan der ligger som Word dokument på intranettet.

Beretningen blev godkendt.

C. blev behandlet på internt møde i februar. Erik have ikke yderligere kommentarer.

D. Blev også behandlet i februar.

E. Programudvalget beretning, ingen kommentarer

Serviceudvalgets beretning. Arne roste det gode samarbejde

Medlems- og aktivitetsudvalget ingen kommentarer.

BF- og WO-udvalget. Regionen og distriktet modtaget ikke længere frimærker.

Det blev aftalt at udvalget skal pakke frimærkerne i salgbare pakker som skal

sælges i genbrug. Kan de ikke sælges her, skal det overvejes om de kan gives til andre organisationer, som stadig samler ind.

Presse- og WEB udvalget. Lægger nyheder på Facebook og hjemmeside.

Husudvalget. Der er utæt tag i sluse og butik, der arbejdes på at finde, hvor vandet kommer ind, afhænger af vindretning. Der har været problemer med "ubudne gæster" derfor er der sat kamera op.

F. Valg af bilagskontrollanter. Pt er det Jens Chr og Arne, Jens Chr ønsker ikke genvalg. Mette blev valgt som ny bilagskontrollant.

G. Indkomne forslag: G1 ændringer i vedtægternes §7 stk 1.

Niels mener det er vigtigt klubben har medlemmer med når det afholdes distrikts- og regionskonferencer. Kirsten + flere var enig, og at klubben bør bidrage til at nogle medlemmer kan komme med og repræsentere klubben. Erik Larsen mente man selv skulle betale, det havde man tidligere gjort. Det bør tages op ved budgetlægning om der skal være et fast beløb.

Ændringerne blev vedtaget.

Forslag G 2: Klubbens økonomi står omtalt i vores love og kan derfor ikke vedtages på et klubmøde, ændringer skal godkendes af regionen.

Leif fremlagde sit forslag: Klubben har i dag 3 konti, driftskonto, aktivitetskonto og udlejningskonto. Det er udlejningskontoen forslaget handler om. Leif ønsker at en del af overskuddet på denne konto bruges som vederlag til klubben for administration og viceværtsfunktion. Det skal være muligt at lave udlodning til enkeltpersoner som klubben ønsker at belønne. Leif har ikke taget stilling til hvem der skal stå for udlodning, f.eks præsidiet eller udvalg. Bliver hele overskuddet ikke brugt til disse formål, overføres det til aktivitetskontoen.

Erik Larsen redegjorde for hvordan han mener reglerne mht. momslov og hvem der kan få donationer fra aktivitetskontoen, han mente husleje var en aktivitet, hvorfor overskud ikke må sættes på driftskonto. Uddeling til enkeltperson vil kun kunne lade sig gøre, hvis de er medlem af en forening. Vil man give en buket til en enkeltperson, kunne det jo tages af gavekassen. Der var stor debat om hvorvidt huslejeindtægten er en aktivitet eller den kan henføres under udlejningsloven. Der var enighed om at det er vigtigt IKKE at sammenblende driftskonto og aktivitetskonto, der skal være vandtætte skodder.

Niels læste § 9 i vores love, der handler om vores økonomi, den trænger til en revidering, der står ikke noget om husleje penge, der står heller ikke noget om udlodning.

Niels konkludere at vi nok ikke kunne komme videre for vi havde revideret som love.

Leif trak sit forslag.

Det blev vedtaget at nedsætte et udvalg bestående af Leif, Arne og Erik Larsen, som inden næste interne møde, Time of Fast, skal komme med forslag til § 9 i vores love. Det vil måske være hensigtsmæssig at hente hjælp fra extern person, som kender alle regler.

Når lovene er revideret, skal de godkendes i regionen.

H. Evt.

Vinkatoner til salg på regionskonferencen, skal hentes hos Børge, der ligger 36, men der plejer kun at blive solgt ca 20. De personer som skal til Roskilde, sørger selv for at få kartoner med.

Arne savner mere åbenhed om hvad der foregår, hvordan sammensætter man udvalg, vælger toastmaster og 3 minutter?

Klubben skal være mere synlig, det er tilladt at tænke ud af busken. Have øjne og ører åbne om der findes ildsjæle som kan belønnes.

Præsidiat bør overveje om vi til slut skal synge hele "må din vej" og ikke kun det første vers.

Henning opfordrer os til at dele de opslag han laver på Facebook, det vil udbrede de aktiviteter vi har i klubben mere, og dermed gøres os mere synlige.

Generalforsamlingen sluttede, og Niels nedlagde hvervet som dirigent.

Herefter var der præsidiieoverdragelse.

Birgith takkede Alice for hendes arbejde i præsidiat 2023-2024, og bød Lisbeth velkommen i det nye præsidiat.

8. juni 2024 Kirsten Rasmussen